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El president del Congrés dels 
Diputats, José Bono, va destacar 
ahir les bones relacions de veï-
natge que hi ha entre Andorra i 
l’Estat espanyol en el marc de la 
primera visita oficial d’aquesta le-
gislatura del síndic general, Josep 
Dallerès, a les Corts espanyoles. A 
més de confirmar el bon moment 
pel qual passa la relació entre els 
dos països, la reunió va servir per 

tractar diferents qüestions d’actu-
alitat, com ara la reforma fiscal i 
la delicada situació econòmica.

Com a retorn de la invitació, 
el president Bono visitarà Andor-
ra, probablement al mes de juny. 
Amb aquests intercanvis, es con-
solida les relacions entre els dos 
parlaments en l’etapa constitucio-
nal, que el mateix síndic Dallerès 
havia impulsat amb una visita el 
1996 i que s’han anat desenvolu-
pant regularment.

Dallerès, que també es va tro-
bar amb el president del Senat, 
Francisco Javier Rojo, i amb altres 
representants de les Corts espa-
nyoles, va estar acompanyat del 
secretari general, Valentí Martí, i 
de l’ambaixador d’Andorra a Es-
panya, Manuel Pujadas. Avui, el 
síndic general assistirà a la recep-
ció organitzada per l’ambaixada 
andorrana amb motiu de la cele-
bració del Dia de la Constitució 
del Principat a Madrid. 

Bono lloa les bones relacions 
de veïnatge amb el Principat
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Josep Dallerès i José Bono, durant la visita del síndic a les corts espanyoles.

El ministeri d’Educació treba-
llarà en l’homologació de les ti-
tulacions de formació professio-
nal, un cop publicats els decrets 
corresponents, una tasca que la 
ministra Susanna Vela confia 
acabar durant aquest curs esco-
lar. Un cop finalitzada aquesta 
fase, començaran les negociaci-
ons amb els països veïns. Vela 
va explicar el procés que caldrà 
seguir durant la visita que va fer 
al Centre de Formació Professi-
onal d’Aixovall, acompanyada 
del cap de Govern, Jaume Bar-
tumeu, aprofitant la jornada de 
portes obertes organitzada pel 
centre.

L’homologació d’aquestes for-
macions és una de les estratègies 
per avançar cap a la qualitat de 
l’ensenyament, un dels objec-
tius del ministeri per a aquesta 
legislatura. Igualment, els mò-
duls que hauran de cursar els 
titulats que vulguin accedir al 
cos docent de l’escola andorrana 
també persegueixen una qualitat 
de l’ensenyament més gran. Vela 
va assegurar que és “una apos-

ta per la qualitat dels docents” i 
que van encaminats a millorar la 
seva formació. En aquest sentit, 
la ministra va comentar que els 
que hauran de cursar aquests 
mòduls ja tenen una titulació, 
però a vegades els falta la part 
pedagògica, i amb aquesta “esta-
ran més ben preparats”.

Vela va assegurar que les for-
macions professionals que s’im-
parteixen a hores d’ara a Aixovall 
–branca sociosanitària, microin-
formàtica, estètica, activitats es-
portives i de lleure i secretariat 
multilingüe– són “interessants” 
i “tenen una sortida professional 
perfecta”, no tan sols a Andorra, 

sinó també als països veïns. Per 
això és important l’homologació 
dels títols. Així mateix, Vela pen-
sa que aquestes formacions són 
igualment interessants per als 
joves que volen incorporar-se al 
món laboral o a qui la part teò-
rica del coneixement “els avor-
reix”, perquè reben una forma-

ció necessària per incorporar-se 
al mercat laboral.

Malgrat això, de moment no 
es planteja l’ampliació de l’oferta 
formativa ni la creació dels bat-
xillerats formatius. Actualment 
només n’hi ha tres: el de socio-
sanitària, el de microinformà-
tica i el secretariat multilingüe. 
Aquest darrer és nou d’aquest 
curs, segons va informar la mi-
nistra. L’ampliació depèn de la 
demanda dels joves. Així, tot i 
que Vela valora l’interès del sec-
tor privat per algunes branques, 
com calefacció o automobilisme, 
que facilitaria el contacte perquè 
els alumnes fessin pràctiques 
o s’incorporessin al mercat, cal 
una demanda suficient entre els 
estudiants. 

Finalment, Vela també es va 
referir al volum de docents even-
tuals que hi ha al sistema andor-
rà. La ministra va explicar que es 
treballa per dissenyar un pla per 
determinar les places consolida-
des i integrar-les com a funciona-
ri. No obstant, Vela va assegurar 
que aquestes són places necessà-
ries i que se seguirà tenint even-
tuals per fer substitucions. 

El Govern treballa per homologar les 
titulacions de formació professional 
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Jaume Bartumeu, en un taller de cuina, durant la jornada de portes obertes al centre de formació professional d’aixovall.


